
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 3. posiedzeniu Senatu 

w dniu 26 listopada 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju Mateusza 

Morawieckiego oraz do ministra skarbu państwa Dawida Jackiewicza 

Szanowny Panie Premierze! Szanowny Panie Ministrze! 

Jako senator z Dolnego Śląska jestem szczególnie zatroskany o losy grupy KGHM. W związku z 

tym bardzo proszę o przybliżenie mi stanowiska Pana Ministra, a także stanu faktycznego w 

następujących sprawach. 

1. KGHM jest jedną z niewielu polskich firm prowadzących na wielką skalę ekspansję 

międzynarodową, a jako jedyna eksploatuje zagraniczne złoża naturalne. Jest to niewątpliwie dobry 

wyjątek tworzący z Polski globalnego gracza gospodarczego i nadający jej podmiotowość. Jakie są 

plany nowego rządu dotyczące tego typu inwestycji? 

2. W grupie KGHM są spółki opracowujące i wdrażające nowe technologie, na przykład w zakresie 

odzyskiwania rzadkich i cennych surowców z odpadów komunalnych i przemysłowych, również w 

grupie KGHM. Doświadczenie pokazuje, że małe rentowne spółki kuszą potencjalnych nabywców 

wizją prywatyzacji, niekoniecznie korzystnej dla grupy KGHM. Zwłaszcza w obliczu faktu, że 

opracowywanie i wdrażanie nowych technologii często jest możliwe tylko przy dużym wsparciu 

kapitałowym inwestora i przynosi korzyści dopiero po poniesieniu inwestycji, wystąpienie z grupy 

może zakończyć rozwój takich spółek. Czy są planowane jakieś prywatyzacje w grupie KGHM? Jakie 

są plany co do inwestycji w sektorze nowych technologii? 

3. Kilka miesięcy temu media związane z opozycją alarmowały, że jest możliwe wrogie przejęcie 

grupy KGHM, jeżeli potencjalny kupujący działałby poprzez rozproszone zależne podmioty 

nieskupujące więcej akcji niż obliguje do ujawnienia się. Czy to niebezpieczeństwo zostało już 

zażegnane? KGHM to nasze, można powiedzieć, srebra rodowe i zapewnienie mu bezpieczeństwa 

traktuję jako najwyższy priorytet polityki gospodarczej państwa. 

4. Jakie są obecne zamierzenia rządu dotyczące podatku kopalnianego? Zdaję sobie sprawę z tego, 

że obecnie są pilniejsze wydatki, a budżet musi być równoważony. Jestem jednak przekonany, że 

podatek ten jest niesprawiedliwy. Czy jest planowane jakieś – niekoniecznie szybkie czy radykalne – 

złagodzenie tej daniny? 

Pozostaję z szacunkiem, 

trzymam kciuki 

Jarosław Obremski 

 


